
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 22 af 22. oktober 2019 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Rasmus Jarlov (KF). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Merete Godvin Jensen 
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J.nr. 2019 - 10150 

 

Skatteudvalget 2019-20
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 22 

Offentligt
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Spørgsmål 

Kan ministeren garantere, at der ikke vil ske fyringer på virksomheder som følge af en 

tredobling af skatten på generationsskifte? 

 

Svar 

I regeringens forslag til finanslov for 2020 indgår en normalisering af bo- og gaveafgiften 

ved overdragelse af erhvervsvirksomheder, så afgiften forhøjes fra 5 pct. til 15 pct. Det 

svarer til niveauet før 2016 og svarer til den afgift, der skal betales ved overdragelse af an-

dre typer aktiver til nærtstående.  

 

I regeringens forslag til finanslov lægges desuden op til, at der indføres et retskrav på hen-

stand med gradvis betaling af afgiften over en afdragsperiode på 30 år. Det sikrer, at likvi-

ditetsbelastningen for virksomhederne kan holdes på et minimum samtidig med, at der 

sikres en lige og fair beskatning.  

 

Skatteministeriet forventer ikke, at denne tilbagevenden til niveauet fra før 2016 samlet 

set vil have nævneværdige konsekvenser for beskæftigelsen.  
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